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PROTOKÓŁ NR XXXIV/2013 

 

 

 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 marca 2013 roku w sali narad Urzędu 

Miasta i Gminy w Działoszycach. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00 

 

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 

2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 

3. Pani Krystyna Konderak– Skarbnik Urzędu Miasta i Gminy 

4. Pani Grażyna Wojtaś – Pracownik Urzędu Miasta i Gminy 

5. Pan Maciej Sobecki – Zastępca Kierownika Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

6. Mł. insp. Adam Równicki – Komendant Powiatowy policji w Pińczowie 

7. Podkom. Mirosław Prusicki – Komendant Komisariatu Policji w 

Działoszycach 

 

oraz przewodniczący jednostek pomocniczych, których lista obecności stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 1-go 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
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 Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00 

 Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Pan Zygmunt 

Saracki . Stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych i Rada jest uprawniona do 

podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

 

Do pkt. 2-go 

 

Uchwalenie porządku dziennego obrad . 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  porządek obrad sesji:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołów  z  sesji z dnia:  
- 25 lutego 2013 roku 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres międzysesyjny. 
5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2013 r. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
6. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy Działoszyce na lata 2013 – 2016. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
7. Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2014 roku. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2013 roku na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 
2013. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
10. Projekt Uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Regionalnego Dyrektora 
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Lasów Państwowych w Radomiu dotyczącego uznania lasów położonych na terenie 
miasta i gminy Działoszyce  za ochronne  
    a) dyskusja 
b) podjęcie uchwały 
11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Działoszyce. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Działoszyce na lata 2011 
– 2015 oraz ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Działoszyce. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
13. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Międzygminnego Związku 
„Planowanie Przestrzenne” z siedzibą w Kielcach 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na zapytania. 
16. Sprawy rożne. 
17. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak  wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

dodatkowego punktu dotyczącego likwidacji Zespoły Szkół Ponadgimnazjalnych w 

Działoszycach. 

 Szkoła ta jest szkołą z bardzo bogatymi tradycjami, która w  trakcie swojego 

istnienia wypuściła około 3000 tysięcy absolwentów, zasługuje na to aby Rada 

Miejska zgodnie zajęła się tym tematem. 

 

  Pan Burmistrz Miasta i Gminy Zdzisław Leks – problem likwidacji szkoły nie 

jest nam obcy, dyskusje na ten temat były prowadzone wielokrotnie, spotkania z 

rodzicami w obecności radnych powiatowych  i Starosty. Rozmowy były również 

prowadzone na forum sesji rady powiatowej, jest to temat dla nas bardzo ważny, 

którego nie możemy potraktować pobieżnie i dyskutować o nim bez osób 
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zainteresowanych tą sprawą tj. Pani Dyrektor szkoły, nauczycieli czy też rodziców 

dzieci.   Należy takie spotkanie przygotować z należytym poszanowaniem wszystkich 

zainteresowanych. 

 Pan radny Stanisław Wożniak – popiera stanowiska Pana Burmistrza i uważa, 

że o szkole należy rozmawiać, ale ze wszystkimi zainteresowanymi. 

 

 Pan przewodniczący Rady miejskiej zwrócił się do Pana radnego Kołpaka czy 

podtrzymuje swój wniosek o wprowadzeniu do porządku obrad sesji punktu 

dotyczącego  likwidacji Zespoły Szkół Ponadgimnazjalnych w Działoszycach. 

 Pan radny Andrzej Kołpak podtrzymał swój wniosek. 

 

 W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu dotyczącego  

likwidacji Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Działoszycach.  W wyniku 

głosowania wprowadzenie punktu nie zostało przyjęte – „za” - 3, „przeciw”- 12 

„wstrzymał się od głosu” - 0. 

 Następnie  Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad sesji, który 

został przyjęty większością głosów/   „za” - 12, „przeciw”- 0, „wstrzymał si ę od 

głosu” - 3/  . 

 

Do pkt. 3-go 

Przyjęcie protokołu sesji. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół z sesji Rady 

Miejskiej z dnia 25 lutego 2013 r. Protokół został przyjęty większością głosów 

 / ''za'' – 14, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' - 1 . 

 

Do pkt. 4-go 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrz Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 
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 W okresie międzysesyjnym Burmistrz wydał zarządzenia, które przedstawił i 

szczegółowo omówił. 

 Burmistrz poinformował również, że w okresie międzysesyjnym gmina 

otrzymała dofinansowanie do budowy dróg gminnych z Ministerstwa  Administracji i 

Cyfryzacji w ilości 300. 000, 00 zł co pozwoliło ogłosić przetarg na drogę Dzierążnia 

– Sudół. Będą również ogłaszane przetargi na kolejne drogi z uwagi na to, że nie 

została wyczerpana    w/w przeze mnie kwota.  

 W okresie międzysesyjnym zawarliśmy również umowę z Marszałkiem 

Województwa Świętokrzyskiego oraz Zarządem Województwa w ramach działania 

podstawowe usługi dla gospodarek i ludności wiejskiej  objętego programem 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, dotyczy to budowy krótkich ciągów wodociągowych i 

przydomowych oczyszczalni ścieków na kwotę 900.000,00 zł.  

 Pan Burmistrz poinformował również, że prowadził rozmowy z Panią Dyrektor 

Biura PROW   dotyczącą przyłączenia do kanalizacji. Wiele osób nie zostało 

przyłączonych do kanalizacji ponieważ w trakcie tworzenia jej projektu nie wszyscy 

wyrazili na to zgodę, natomiast w chwili obecnej chcą się przyłączyć. Jest taka 

możliwość, że w listopadzie w programie w/w przeze mnie będzie istniała możliwość 

na złożenie wniosków na dodatkowe przyłącza kanalizacyjne. Już zostały podjęte w 

tym kierunku działania, aby do każdej osoby w terenie dotrzeć, aby podpisała 

oświadczenie już teraz o wyrażeniu zgody na przyłączenie do kanalizacji lub o nie 

wyrażeniu zgody na przyłącze.  

 W okresie międzysesyjnym został również zorganizowany Dzień Kobiet, do 

którego można dopisać hasło równość mężczyzn i kobiet. 

 

 Następnie głos zabrał mł. insp. Adam Równicki – Komendant Powiatowy 

Policji w Pińczowie, który omówił stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

terenie gminy Działoszyce, jak również przedstawił nowego Komendanta 

Komisariatu Policji w Działoszycach podkom. Mirosława Prusickiego. 

 W dalszej kolejności głos zabrał podkom. Mirosław Prusicki Komendant 
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Komisariatu Policji w Działoszycach przedstawiając plan działania Komisariatu 

Policji w Działoszycach. 

 

Do pkt. 5-go 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2013 rok 

przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani Krystyna Konderak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – czym Minister Finansów uzasadnił 

zmniejszenie subwencji oświatowej? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Krystyna Konderak – Skarbnik MiG Działoszyce -  

otrzymaliśmy jedynie informację o zmniejszeniu subwencji oświatowej bez jej 

uzasadnienia. 

 

 W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zygmunt Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ''za'' – 15, 

''przeciw'' – 0, ''wstrzymał si ę od głosu'' – 0 /. 

 

Do pkt. 6-go 

 Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Działoszyce na lata 2013 – 2016 przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani 

Krystyna Konderak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Pan radny Andrzej Kołpak  - w załączniku 2 do uchwały jest pozycja dotycząca 

przedsięwzięcia pn. rewitalizacja obszarów miejskich  Działoszyce na które 

przymierzona jest kwota 650.000,00 zł na 2013 rok. Proszę o wymienienie w 

punktach tego co będzie robione w tym roku w Działoszycach. 
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 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Miasta i Gminy – Zdzisław Leks – bardzo 

często mówiliśmy co w ramach rewitalizacji obszarów miejskich w Działoszycach 

będzie robione, ale dla przypomnienia poinformuję, że do wykonania pozostało nam 

jeszcze ulica Krasickiego, Ogrodowa i Pocztowa, ciąg pieszy do stadionu i Pocztowej 

i zagospodarowanie placu rekreacyjnego przy ulicy Pocztowej. 

 

 W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zygmunt Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ''za'' – 15, 

''przeciw'' – 0, ''wstrzymał si ę od głosu'' – 0 /. 

 

 

Do pkt. 7-go 

 Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2014 roku  przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani Krystyna 

Konderak 

  Pani Krystyna Konderak  Skarbnik MiG -  z uwagi na realizację dużych 

inwestycji na obszarach wiejskich takich jak: budowa kanalizacji, inwestycje 

realizowane w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, budowa i remont 

dróg i przeznaczeniem na ten cel dużych nakładów finansowych odstępuje się od 

tworzenia funduszu sołeckiego na 2014 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję 

 

  Pan radny Marek Kasprzyk – nie wiem jak było w latach poprzednich w 

których   uchwalano ten funduszu, i jak  on się sprawdzał,  ale czy nie można by go 

było ograniczyć, bo jeżeli ten fundusz był celowy i sprawdzał się, to może  był on 

potrzebny. Należałoby ocenić czy wydzielenie go jest zasadne, czy też nie i na ile on 

się sprawdził gdy funkcjonował. 

 Pan radny Andrzej Kołpak – wczoraj na komisjach była dyskusja, niektórzy 
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byli za wyodrębnieniem funduszu, część się temu sprzeciwiała, ja też uważam, że 

można by przydzielić fundusz sołecki. 

 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Miasta i Gminy – Zdzisław Leks – z uwagi 

na realizację dużych inwestycji jak : budowa kanalizacji, świetlic wiejskich, remonty 

dróg gminnych, rozpoczęcie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i 

wodociągów  wymaga dużych nakładów finansowych. Te wszystkie prace wynikają z 

zadań gminy i zostały zainicjowane przez mieszkańców. 

 Uchwalony fundusz sołecki w 2010 roku został wykorzystany w 30% 

wyodrębnionych w budżecie środków. Wówczas niektórzy radni wyrazili obawy 

odnośnie tworzenia funduszu sołeckiego w tym również Andrzej Kołpak ( dla 

potwierdzenia odczytano wypowiedź radnego na sesji Rady Miejskiej). 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – czy jest to wydzielony fundusz z którego każde 

sołectwo może pewną kwotę wziąć dla siebie, czy każde sołectwo ma przyznaną z 

góry  kwotę? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Krystyna Kondrak skarbnik MiG Działoszyce – 

każde sołectwo ma przyznaną określoną kwotę, którą oblicza się w stosunku do 

liczby mieszkańców. 

 

 W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zygmunt Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 3 / 

 

 Do pkt - 8 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2013 roku na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani Krystyna Konderak.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

  

 W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

15, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 0 / 

 

 

 Do pkt – 9 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki                                

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 

2013 przedstawiła i omówiła Pani Grażyna Wojtaś – Pracownik Urzędu Miasta i 

Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – w części pierwszej tego programu jest mowa              

o przymusowym kierowaniu na leczenie odwykowe, wnioskowaniem do sądu                 

o poddanie się przymusowemu leczeniu, czy były takie wnioski w poprzednim roku               

i jakie były dalsze losy tego wniosku i czy udało się prawnie zmusić kogoś do 

podjęcia leczenia? 

 Odpowiedzi udzieliła pani Grażyna Wojtaś – w ubiegłym roku było 

skierowanych 6 osób na przymusowe leczenie odwykowe. To sąd określa stopień 

uzależnienia przez lekarzy biegłych. Sąd wyrokiem przyznaje miejsce w jakim 

ośrodku ma to być i termin leczenia. Jeżeli osoba nie zgłosi się na leczenie w 

wyznaczonym terminie wówczas jest doprowadzana przez Policję. 

 

 W związku z brakiem dalszej  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 
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Zygmunt Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

15, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 0 / 

 

Do pkt 10- ego 

 Projekt Uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Regionalnego Dyrektora 

Lasów Państwowych w Radomiu dotyczącego uznania lasów położonych na terenie 

miasta i gminy Działoszyce za ochronne przedstawił i omówił Pan Maciej Sobecki – 

Zastępca Kierownika Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

15, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 0. 

 

 Do pkt 11-go 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Działoszyce 

przedstawił i omówił Pan Maciej Sobecki – Zastępca Kierownika Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

15, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 0. 
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Do pkt 12-go 

 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Działoszyce na lata 2011 

– 2015 oraz ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Działoszyce przedstawił i omówił Pan Maciej 

Sobecki – Zastępca Kierownika Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – w uchwale mówi się o stawce czynszu z 1m2 ,             

i to jest prawidłowe , natomiast jest taka sytuacja, że stawka czynszu ... (Pan radny 

cytuje uchwałę). Jeśli chodzi o ustawę o własnościach lokali to tak jest, że każdy 

właściciel ma równe prawa i obowiązki i w związku z tym ci lokatorzy , których 

właścicielem mieszkań jest Pan Burmistrz  będą pokrzywdzeni bo będą płacić 

większe stawki w stosunku do innych, którzy mieszkają w innych lokalach. Z czego 

wynika ta 20 % podwyżka? 

 Następną sprawą jest sprawa wyposażenia lokalu mieszkalnego , są zapisane w 

tabeli w uchwale zniżki, największa zniżka to 76%. Natomiast lokal posiadający 

ciepłą wodę, centralne ogrzewanie oraz urządzenia wodno – kanalizacyjne ma 0% 

zniżki. Są lokale , których właścicielem jest pan Burmistrz , gdzie lokatorzy np 

doprowadzali sobie sami wodę, gdzie gmina nie zwróciła im za to pieniędzy z tego 

tytułu i czy nie można im wprowadzić symbolicznej zniżki, która choć w części 

pokryła by koszty poniesione przez lokatorów?  

  

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz MiG Działoszyce – Jeśli chodzi o 

wspólnotę mieszkaniowa to nikt nie może być pokrzywdzony, ani gmina ani najemca. 



12 

Wspólnota mieszkaniowa ustala  zaliczkę na  koszty zarządu częścią wspólną. 

Dochodzą do tego jeszcze inne operacje czyli koszty administracyjne zarządu.  

Następną sprawą we wspólnocie jest podział obowiązków dla zarządu, lokatora i 

właściciela lokalu, więc w tych 20% mieszczą się koszty pracy administracyjnej 

wykonywanej przez zarząd i obowiązki właścicieli lokali czyli gminy. 

 Natomiast we wspólnocie mieszkaniowej „Nasz Dom” dużym problemem dla 

najemców jest to,że uchwalono takie same opłaty za mieszkanie jak i pomieszczenia 

przynależne czyli piwnice i komórki. 

 Dzisiaj jest zebranie właścicieli wspólnoty mieszkaniowej i myślę, że Pan 

radny Grądek, jednocześnie właściciel będzie starał się zmienić te zasady. 

 Jeśli chodzi 0 % obniżkę to jest to baza wyjściowa , przy bazie wyjściowej nie 

może być obniżki bo dopiero od niej  można taką obniżkę zastosować. Dotyczy to w 

obecnej chwili tylko  mieszkań, które są w ośrodku zdrowia, a tam gmina zrobiła 

kosztowny remont. 

 

 Pan Maciej Sobecki – proszę Pana radnego Grądka o podanie konkretnych 

przykładów lokali, gdzie najemcy sami doprowadzali sobie wodę i wykonywali inne 

prace wodnokanalizacyjne, bo do mnie nikt nie zgłaszał takich remontów. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – chodzi o ulice Ogrodową, gdzie mieszkania 

wchodzą w skład wspólnoty i z tego co mi wiadomo , mieszkańcy sami doprowadzali 

sobie np. wodę do swoich mieszkań. Takie uzyskałem informację od mieszkańców, 

natomiast nie mam w tej sprawie żadnych dokumentów. 

 

 W związku z brakiem  dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zygmunt Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

13, ''przeciw'' – 1, ''wstrzymał się od głosu'' – 1. 
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Do pkt 13-go 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Międzygminnego Związku 

„Planowanie Przestrzenne” z siedzibą w Kielcach - przedstawiła i omówiła Pani 

Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy Działoszyce.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

  W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów / ''za'' – 

15, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' – 0. 

 

Do pkt 14-go 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – czy pan Burmistrz podjął jakieś działania w 

kierunku otwarcia punktu rehabilitacji. Gabinet jest przygotowany, tylko kiedy on 

zostanie uruchomiony? 

 Pan radny Krzysztof Gradek – w ubiegłym roku przejeżdżałem przez wieś 

Wolica i zatrzymałem się obok byłej szkoły podstawowej. Gmina miała sprzedać ten 

budynek, był przetarg, ale nie było zainteresowanych nią osób. Czy stać nas na to, 

żeby jakimś małym kosztem zabezpieczyć ten budynek, aby nie niszczał dalej. 

 Pan radny Stanisław Woźniak – Pan radny wnioskuje o zorganizowanie 

spotkania z Burmistrzem Pińczowa w sprawie drogi Sypów – Marianów, temat ten 

drążony jest już od 2 lub 3  lat, i jak na razie brak jest jakichkolwiek rezultatów i 

rozwiązania tego problemu. 

 W dalszej kolejności swojej wypowiedzi Pan radny wnioskuje o   

przyspieszenie budowy oświetlenia kościoła w Dzierążni. 

 Pan radny Jan Banaszek – przypomniał, aby sołtysi informowali swoich 
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mieszkańców w sprawie  składania wymówień z firmami odbierającymi śmieci. 

Wymówienie takie należy złożyć do końca marca. 

 

 

Do pkt 15 – go 

Odpowiedzi na zapytania. 

 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz MiG – Zdzisław Leks – odnośnie pytań 

Pana Kołpaka dotyczącego gabinetu rehabilitacyjnego, to jest jedna osoba 

zainteresowana prowadzeniem rehabilitacji w naszej Gminie, jest to Pani Liberek, 

która prowadzi rehabilitacje również w Michałowie. Ma ona wyposażyć gabinet w 

sprzęt i czynić starania o zakontraktowanie usług w NFZ bo to jest rzeczą ważną by 

wykonywać usługi w sposób darmowy, a nie odpłatne, a tak może być tylko jeśli 

podpisze kontrakt z NFZ.  

 Jeśli chodzi o szkołę w Wolicy to jak radnym wiadomo została podjęta 

uchwała o sprzedaży tego budynku. Natomiast jak najbardziej temat dyskusji co dalej 

ze szkołą jest tematem otwartym, czy należy obniżyć kwotę sprzedaży, czy 

poszukiwać innych rozwiązań. 

 Jeżeli chodzi o pytania Pana Wożniaka to Pińczów z naszej gminy korzysta, ale 

nie daje nam nic w zamian. Wczoraj miałem okazje spotkać się z Burmistrzem 

Pińczowa , który poinformował mnie, że wystąpi z pismem do naszej gminy,              

o wyrażeniu zgody na dofinansowanie remontu tej drogi. 

 Natomiast jeśli chodzi o światło, to z punktu Księdza Proboszcza oświetlenie 

należało wykonać w ciągu miesiąca, ale do tego trzeba mieć pozwolenie na budowę i 

projekt na wykonanie, a to nie jest już kwestia miesiąca. Obecnie mamy pozwolenie 

na budowę oświetlenia i oczekujemy na oferty wykonawców i dobre warunki 

atmosferyczne. 
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Do pkt 16-go 

Sprawy rożne. 

 Pan radny Stanisław Woźniak – sołtysom przybywa obowiązków i pracy, 

dlatego chce złożyć sołtysom życzenia z okazji dnia sołtysa, który był 11 marca, aby 

współpraca z radnymi i urzędem się dobrze układała. 

 Odnośnie likwidacji szkoły chcę Państwu przedstawić jakie poczynania zostały 

zrobione w kierunku ratowania szkoły.  Odbyły się dwa spotkania w szkole z 

inicjatywy Pana Burmistrza, spotkanie z rodzicami i Starostą, wszystkie argumenty 

jakie mieliśmy odnośnie nie zamykania szkoły zostały przedstawione. Było kilka 

spotkań u Pana Burmistrza z rodzicami dzieci i nauczycielami. Następnie byliśmy na 

sesji Rady Powiatu, Pan Burmistrz zabrał głos, i zadeklarował że dofinansujemy 

szkołę. Następnie pojechaliśmy do Kielc do Marszałka Województwa oraz Pani 

Wojewody z pismem i czekamy na odpowiedzi. Głosowałem za tym, żeby nie 

wprowadzać do prządku obrad punktu  odnośnie szkoły ponieważ nie wiemy jakie 

otrzymamy odpowiedzi z Kielc.  

 Pan radny Andrzej Kołpak –  Chciałem zainicjować dzisiaj dyskusję, aby 

porozmawiać co dalej ze szkołą ponieważ według mnie przespaliśmy problem 

likwidacji szkoły. Pan Burmistrz złożył słowną deklaracje na posiedzeniu Rady 

Powiatu, ale myślę że deklaracja powinna być wsparta uchwałą Rady Miejskiej, 

miała by ona wtedy jakieś przebicie i byłaby wiarygodna.  

 Wraz z kolegami przygotowaliśmy projekt uchwały dotyczący zabezpieczenia 

w budżecie Gminy Działoszyce środków finansowych na utrzymanie Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Działoszycach, który składam na ręce Pana 

Przewodniczącego do dalszego wykorzystania, (uchwała stanowi zał. Nr 3 do 

protokołu). 

 Pan radny Stanisław Wożniak – odniosę się do wypowiedzi Pana Kołpaka 

odnośnie tego dofinansowania, przykład podam tak jak robimy z dofinansowaniem 

budowy dróg, to na początek dajemy pismo z deklaracją dofinansowania, nie 

podejmujemy od razu uchwały  i dlatego taka sama sytuacja była ze szkołą. Było 
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złożone  pismo z deklaracją dofinansowania szkoły,  nie dajemy od razu przecież 

pieniędzy. Deklaracja z naszej strony poszła, nie była podjęta uchwała, ale jak by to 

gdybyśmy  podjęli uchwałę o dofinansowaniu szkoły, pieniądze byśmy przekazali, a 

starostwo i tak zlikwidowało by szkołę. Niech Starostwo zadeklaruje, że nie 

zlikwidują szkoły, to my podejmiemy uchwałę w sprawie jej dofinansowania. 

  

 Pan radny Marek Kasprzyk – ja zakładam, że wszyscy zrobili co mogli aby 

ratować szkołę, ale wiem z własnego doświadczenia, że zawsze warto mieć jakąś 

inną alternatywę, aby się zastanowić co można zrobić innego dla szkoły. Sprawa 

szkoły nie leży w naszej gestii tylko  powiatu i teraz pytanie, czy my mamy jakąś 

inną możliwość zanim porozumiemy się ze Starostwem, np: czy gmina może przejąć 

liceum, czy gminę na to stać, czy nie można by ewentualnie umówić się ze Starostą, 

że oni przedłużą jeszcze o rok decyzje o likwidacji szkoły, a my będziemy mieli czas 

aby przeanalizować , czy gmina będzie mogła przejąć szkołę i czy będzie ją na to stać 

i jak obciąży to budżet gminy. Szkoła jak zostanie już zlikwidowana,  to na pewno 

już nikt jej nie uratuje , jest to taki proces, którego nikt nie odwróci. Powstają różne 

rzeczy np. szkołę może przejąć jakaś organizacja, stowarzyszenie, które może ją 

prowadzić, ale Burmistrz musi mieć czas na to, aby przeanalizować koszty  

administracyjne, gdy już przejmiemy szkołę. Należy sprawdzić  jaką subwencje 

otrzymuje szkoła i ile gmina będzie musiała dołożyć do jej funkcjonowania, ale żeby 

to zrobić musimy mieć  czas. Czy nie można by z radnymi z powiatu ustalić tego, aby 

odroczyli zamknięcie szkoły na rok, przy naszym dofinansowaniu. Wiadomo, że 

gmina też co rok nie będzie dopłacać dwustu czy czterystu tysięcy złoty do szkoły 

zarządzanej przez powiat. Zastanawiam się tylko, czy gmina mogłaby dofinansować 

szkołę w tym roku, aby mieć czas na zastanowienie się co dalej, bo jak pójdzie już 

informacja o likwidacji szkoły to nie zatrzymamy już tego procesu.  

  

 Pan radny Jan Banaszek -  odnośnie tego co mówił Pan Andrzej, to ja mam 

pytanie czy Pan jako były dyrektor szkoły nie mógłby się zorientować co należałoby 
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zrobić, jakie działania podjąć, aby uratować szkołę, czy można by utworzyć radę 

rodziców czy inną organizację, która tymczasowo mogłaby prowadzić szkołę, to dało 

by nam czas na podjecie konkretnych działań. 

  

 Pan Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Miasta Działoszyce – Waldemar 

Pieron – przychylam się do wniosku Pana radnego Kasprzyka, że jeżeli jest taka 

możliwość, to żeby Gmina przejęła szkołę na własny rachunek, bo tragedią tej szkoły 

jest to, że jest brak młodzieży. 

 Zbliżają się święta i należało by coś zrobić z tą rzeką obok targowicy, tak aby 

ją oczyścić i pogłębić. Ja wiem, że mieszkańcy Działoszyc, którzy mieszkają obok tej 

rzeki ją zaśmiecają, ale prawda jest też taka, że pracownicy komunalni słabo dbają o 

tą rzekę. Jest również problem z dziurami na drogach szczególnie tej wojewódzkiej w 

Działoszycach, należało by również coś z nią zrobić. 

 Należałoby również zwrócić uwagę naszej Policji, aby nie karała tak 

mieszkańców gminy mandatami za przejście w miejscu gdzie  nie ma pasów, 

ponieważ w Działoszycach tych pasów praktycznie nie ma. Przechodnie zwracają 

uwagę na wymalowane „zebry” na drogach, a nie na znaki, które są tylko informacją 

dla kierowców. 

 W związku z wypowiedzią radnego Gradka odnośnie zmiany tej uchwały 

dotyczącej mieszkań, ja mam taką propozycję, aby sprzedać te budynki komunalne 

ich mieszkańcom, tak aby gmina miała czystą kartę . 

 Mam przed sobą artykuł pn. gminy toną w długach po uszy, natomiast gmina 

Działoszyce jest wymieniona w tym artykule jako jedna z gmin z zerowym 

zadłużeniem, jak Pan to robi Panie Burmistrzu, że przy tylu prowadzonych 

inwestycjach nasza gmina nie ma długów?, za to moje gratulację i oby tak dalej Pan 

robił. 

 

 Pani sołtys wsi Dzierążnia – Maria Paterek – Pani sołtys wnioskuje o 

wykonanie rowów na drodze Dzierążnia - Marianów, naprawę drogi tzw. „na łąki” 
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oraz przedłużenie oświetlenia na tzw „Ameryce” ponieważ światła wieczorem świecą 

się tylko od 20.30. do 21.30. oraz naprawę  jednej lampy przy posesji sołtysa.  

 Pani sołtys podziękowała za wyrozumiałość i szybkie działanie zimą przy 

odśnieżaniu wsi Dzierążnia i złożyła gratulacje Panu Burmistrzowi i Wysokiej Radzie 

za zerowe zadłużenie gminy. 

 Pan radny Andrzej Kołpak – odłożyliśmy sprawę wyjaśnienia kwestii tego czy 

byłem przeciwny uchwaleniu funduszu sołeckiego. Przytoczona została moja 

wypowiedź z protokołu z sesji z 2009 roku (cytat z protokołu), w którym wyraziłem 

tylko obawy, że należy zastanowić się nad podjęciem tej uchwały, ze względu na to, 

że obciąży ona znaczenie budżet gminy, natomiast przeciwny uchwaleniu był Pan 

Wojtal (cytat z protokołu), a nie ja. Ja nie byłem przeciwny tej uchwale, natomiast w 

głosowaniu gdzie było na sesji  obecnych 14 radnych , za utworzeniem funduszu 

sołeckiego również głosowało  14 radnych, więc ja też głosowałem za jego 

utworzeniem. 

 Pan radny Marek Kasprzyk – chciałem wyjaśnić, że  Pan Wojtal nie był 

przeciwny samemu uchwaleniu funduszu sołeckiego, ale temu, że nie należy 

podejmować  uchwały w takiej formie skoro nie ma jeszcze wyliczonych 

konkretnych kwot dla poszczególnych sołectw. 

  

 Pan Burmistrz MiG Zdzisław Leks – sprawa likwidacji szkoły jest dla nas 

bardzo ważna, ale jak wszyscy wiemy aby szkoła ta istniała muszą być dzieci, które 

będą do niej chodzić. W klasie maturalnej jest 21 dzieci, drugiej klasy już nie ma w 

pierwszej klasie jest 7 dzieci. W technikum ekonomicznym czwartej i trzeciej klasy 

nie ma w drugiej klasie jest  11 dzieci, natomiast pierwszej już nie ma  i tu jest ten 

cały problem, że nie ma dzieci. Jeśli chodzi o dofinansowanie, to subwencja idzie na 

dziecko i Ministra Edukacji interesuje tylko to ile dzieci jest w szkole taka kwotę 

subwencji przekazuje. Myśmy rozważali różne warianty, prowadziliśmy ze Starostą 

rozmowy i to nie jedną. Nieważne jak byśmy sformowali uchwalę i jej uzasadnienie 

ona nie była by ważniejsza od pisma podpisanego przeze mnie. Jestem za tym aby 
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spróbować każdego wariantu ratowania szkoły. 

Analizowaliśmy różne sposoby ratowania szkoły miedzy innymi utworzenie 

stowarzyszenia. Stowarzyszenie wtedy może funkcjonować , kiedy przynajmniej 

wystarcza subwencji na płace nauczycielskie. Po przeprowadzonych  rozmowach z 

nauczycielami i Panią Dyrektor, propozycja utworzenia stowarzyszenia została przez 

nich odrzucona. Nikt się nie podejmie takiej działalności nie mając wystarczających 

funduszy.  

 Tak jak radny Kasprzyk powiedział, że możemy dofinansować szkołę w 

jednym roku, ale przecież nie będziemy jej finansować bez końca, bo mamy swoje 

zadania i szkoły należące do gminy, które należy finansować. Nie możemy kosztem 

naszych szkół podstawowych i gimnazjum dofinansowywać  bez końca szkołę 

należącą do powiatu, bo może dojść do tego, że nie starczy nam pieniędzy na nasze 

szkoły. 

 Jeśli przejmiemy  szkołę w chwili obecnej nie mając gwarancji, że przyjdą 

dzieci to przy jej zamknięciu oddajemy szkołę powiatowi po wypłaceniu wszystkich 

odpraw nauczycieli i pozostałych kosztów likwidacji placówki. Wydanie pieniędzy z 

których nic by nie wynikło, a przejecie tylko samych kosztów mogło by doprowadzić 

nas do posadzenia o niegospodarność. 

 Deklarując dofinansowanie szkoły miałem nadzieje na zmianę decyzji przez 

Starostwo, ale z tym, ze nie chciałem przejąć kosztów likwidacji szkoły. 

 Wobec tego, sesję nadzwyczajna i tak musimy zwołać w innej sprawie po 

świętach na której również poświęcimy niezbędny czas na dyskusję o szkole. 

 Odnośnie wniosku Pana Pierona dotyczącego drogi wojewódzkiej to nie ma 

miesiąca, abym dwa lub trzy razy nie rozmawiał z województwem na temat budowy 

tej drogi, deklaracje z ich strony są, że w tym roku ma być wykonana nawierzchnia 

asfaltowa. 

  Radny Wójcik na poprzednie sesji nadzwyczajnej zgłaszał  problem 

zwiększenia ilość przejść dla pieszych. Skierowaliśmy w tej sprawie pismo do 

Starostwa o wykonanie dodatkowych przejść dla pieszych na terenie miasta. 
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 Odnośnie mieszkań to między innymi ta uchwała nad, którą radni dziś 

głosowali ma powodować to, że najemcy i lokatorzy będą zachęceni do wykupu 

mieszkań. Nie może być tak, że najemca jest w lepszej sytuacji niż właściciel. 

 W sprawie oświetlenia w Dzierążni to jak najbardziej tą sprawą się zajmiemy. 

 Jak wiemy bardzo szeroka jest dyskusja na temat budżetu unijnego 2014 – 

2020. Musimy się do tego bardzo dobrze przygotować tak, aby pozyskać z budżetu 

unijnego jak najwięcej funduszy. Pan Marszałek zwrócił się do nas z pismem abyśmy 

wybrali projekty planowane do realizacji z funduszów unijnych w latach 2014-2020. 

Proszę aby sołtysi i radni przedyskutowali ze swoimi mieszkańcami co jest teraz 

potrzebne w waszych miejscowościach. 

 Po świętach zwołamy spotkanie z przedsiębiorcami, dyrektorami jednostek 

oraz z Państwem i porozmawiali w jakim kierunku gmina powinna zmierzać by 

poprawić warunki życia mieszkańców. 

 Na koniec swojej wypowiedzi Burmistrz złożył życzenia świąteczne radnym i 

sołtysom. 

 

Do pkt 17-go 

Zakończenie obrad sesji. 

 

 W związku z wyczerpaniem tematów sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

Pan Zygmunt Saracki  zakończył obrady sesji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Iwan 
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